

UMUM

PELAJAR & PERNIAGAAN

Nur Alia Amirnordin, Hilwana Abd Karim, Tengku Sharifeleani Ratul Maknu
Tengku Sulaiman, Norhaniza Md. Akhir & Dr. Nurazilah Zainal

Alam pembelajaran di universiti sangat mencabar. Bermula dari sesi pendaftaran sebagai pelajar baru sehingga tamat pengajian; para pelajar bakal dan telah menghadapi halangan dan cabaran dalam menimba ilmu. Dalam dunia kini yang lebih mencabar, serba serbi memerlukan wang apatah lagi sebagai pelajar dalam meniti sesi pengajian sehingga tamat.

Bermula dari semester pertama hingga tamat pengajian, pelajar memerlukan wang untuk keperluan nota, projek individu dan berkumpulan serta kerja-kerja lapangan. Ibu bapa merupakan tempat bergantung yang paling dekat untuk mendapatkan sumber kewangan. Bagi keluarga yang mempunyai kewangan yang stabil, tidak menjadi masalah untuk menyediakan keperluan yang secukupnya untuk anak mereka yang bergelar pelajar. Tetapi bagi keluarga yang susah, ianya adalah satu kepayahan untuk menyediakan wang bagi tujuan pembelajaran anak-anak mereka apatah lagi di peringkat universiti.

**Dunia perniagaan
dulu dan kini amat
berbeza. Peluang
berniaga ada di
mana-mana. Bak kata
pepatah, di mana ada
kemahuan di situ ada
jalan, asalkan
perniagaan itu halal.**





Pada zaman ini, pelajar dan perniagaan tidak dapat dipisahkan. Di universiti juga diajar tentang perniagaan, cabaran dan cara penyelesaian masalah. Ilmu ini boleh digunakan oleh pelajar dalam mencari wang saku sendiri. Segelintir pelajar berhadapan dengan suasana pembelajaran yang memerlukan sokongan kewangan yang kukuh. Ini membawa kepada usaha untuk menambah wang saku dalam meniti hari-hari mendatang sebagai seorang pelajar.

Terdapat beberapa faktor yang menyumbang kepada usaha dan minat untuk berniaga di kalangan pelajar. Antaranya ialah:

1. Motivasi
2. Program pengajian pelajar
3. Keluarga
4. Kemahiran
5. Pengalaman

Menurut perspektif Islam, 9 daripada 10 sumber rezeki manusia datang daripada perniagaan.

Ini menunjukkan bahawa manusia boleh mendapatkan sumber pendapatan melalui perniagaan. Secara ringkas, terdapat beberapa sebab pelajar perlu memulakan perniagaan walaupun masih berstatus pelajar.

1. Berniaga itu mudah

Pada zaman serba moden ini, pelajar tidak memerlukan premis untuk membuka sesuatu perniagaan. Cukup sekadar telefon pintar dan data internet sebagai langkah permulaan. Terdapat banyak pakej menarik untuk telefon pintar dan internet yang berpatutan untuk pelajar.

Sosial media dan pelajar tidak dapat dipisahkan. Peluang ini perlu dimanfaatkan oleh pelajar dalam memperkenalkan produk atau perkhidmatan mereka. Sebagai contoh penggunaan *Facebook*, *Instagram* dan *Twitter* adalah antara platform sosial media yang amat rancak digunakan oleh pelajar internet di seluruh dunia.

2. Berniaga boleh membantu sesama manusia

Pelajar itu adalah usahawan. Peranan usahawan sangat meluas. Ini dibuktikan dengan pembukaan sesuatu perniagaan yang dapat menjana peluang pekerjaan untuk rakyat. Langkah ini dapat mengurangkan kadar pengangguran di negara ini.

Usahawan perlu bersedia untuk memilih tenaga kerja yang komited; boleh membantu meringankan tugas harian dalam perniagaan. Pekerja yang telah berjaya dipilih perlu diberi latihan yang secukupnya dan peluang untuk berkongsi idea dan maklumat untuk mengembangkan lagi perniagaan.

3. Potensi pelanggan yang luas

Pada zaman globalisasi dan serba moden ini, sesebuah perniagaan mampu untuk menjana jualan dalam sekelip mata. Penggunaan internet yang meluas dalam perniagaan memberi peluang kepada usahawan menerima jumlah pelanggan yang mungkin tidak terjangkau oleh fikiran. Ini kerana potensi pelanggan berada di seluruh pelusuk dunia. Bak kata pepatah; segalanya di hujung jari. Kuasa internet sangat besar malah usahawan hanya bersemuka dengan pelanggan di alam maya.

Kesimpulannya, terdapat banyak manfaat kepada pelajar sekiranya mereka menceburkan diri dalam perniagaan. Pelajar yang bergelar usahawan boleh menggunakan dan menyebarkan kelebihan perniagaan kepada masyarakat sekeliling terutamanya rakan-rakan sepengajian. Marilah sama-sama kita berganding bahu dalam memartabatkan ekonomi negara dengan mengamalkan aktiviti perniagaan yang halal dan sah di sisi undang-undang. Sekaligus ia dapat meningkatkan nilai ringgit Malaysia di pasaran dunia.